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DANSK ORTOPÆDISK SELSKAB 

DANSK	ORTOPÆDISK	SELSKAB	-	BESTYRELSESMØDE	
	

Torsdag	d.	9.	maj	2019,	Kl.	8.30	–	13.00	
	

mødelokale:	Store	konferencerum		
	

Referat		
	

Deltagere	fra	bestyrelsen	samt	sekretariatet:	
Bo	Sanderhoff	Olsen	(BSO),	Torben	Bæk	Hansen(TBH),	Morten	Schultz	Larsen	(MSL),	Marie	Fridberg	(MF),		
Søren	Kold	(SK),	Frank	Damborg	(FD),	Thomas	Jakobsen	(TJ)	og	Gitte	Eggers	(GE)	ref.	
Afbud:	Peter	Toft	Tengberg	(PTT)	
	
1.	 	 GODKENDELSE	AF	DAGSORDEN	(5	min.):	
	 	 Den	fremlagte	dagsorden	godkendes	uden	ændringer.	

2.	 	 GODKENDELSE	AF	REFERAT	(15	min):	
	 √	 Godkendelse	af	referat	fra	bestyrelsesmøde	d.	7.	marts	2019:	

Referatet	gennemgås	og	godkendes	uden	ændringer.	
	

3.	 	 STRATEGISK	EMNE	TIL	DISKUSSION	EFTER	INDLEDNING	(1	time)	
	 	 Af	tidsmæssige	årsager	undlades	dette	emne	ved	mødet.		

GE	sætter	”Sociale	aktiviteter	under	DOS	kongressen	2019”	på	som	strategisk	emne	til	næste	
møde	med	FD	som	ansvarsperson.	
	

4.	 	 KOMMUNIKATION	OG	INFORMATION/TJ	(30	min.)		
a.	 	 Kontakt	til	presse	og	myndigheder:	(fast	punkt)		

Der	har	ikke	været	kontakt	til	pressen	siden	sidste	møde.	
TBH	finder,	at	det	er	ved	at	være	tid	for	at	DOS	at	gøre	opmærksom	på	de	besparelser,	der	hele	
tiden	forlanges	gennemført	fra	politisk	side.	Der	er	enighed	om,	at	der	skal	skrives	en	klumme	om	
ortopædkirurgiens	forhold	f.eks.	med	overskriften	”	Hvor	lidt	kan	vi	nøjes	med?”.	
TBH	udarbejder	forslag	til	tekst.	
	

b.	 √	 Implantatsporing	og	nye	EU	regler	(fortsat	fra	møde	2019.03.07:	
PTT	arbejder	på	en	tekst	om	emnet.	Teksten	er	lagt	på	hemmesiden.	
	

c.	 √	 Referat	fra	møde	med	Gigtforeningen	2019.03.05:	
BSO	og	TBH	deltog	i	mødet,	som	de	fandt	godt	og	med	god	substans,	og	med	et	stærkt	og	meget	
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kompetent	fremmøde	fra	GF.	Det	fremgik	tydeligt,	at	der	er	ønske	om	et	fortsat	godt	samarbejde.	
Med	hensyn	til	fordeling	af	forskningsmidler	virker	det	som	om	ortopædkirurgien	er	koblet	lidt	af,	
og	at	midlerne	fortrinsvis	går	til	kvalitative	projekter.	Der	er	to	ortopædkirurger	i	GF´	
forskningsråd.	Det	aftales	at	GF	løbende	skal	sende	opslag	om	forskningsstøtte	til	DOS.	Det	aftales	
ligeledes,	at	der	fremover	skal	holdes	et	årligt	møde	med	GF.	
	

d.	 √	 Referat	fra	møde	i	kirurgisk	forum	2019.03.07:	
DOS	fik	grønt	lys	til	at	invitere	repræsentanter	fra	DASEM	med	til	næste	møde,	som	finder	sted	
12.09.2019.		
BSO	har	skrevet	til	LVS	om	problematikken	med	Medicoindustrien	vedr.	deltagelse	i	kongresser.	
Der	er	ikke	kommet	svar.		
Der	er	enighed	om,	at	der	ikke	altid	behøver	være	deltagelse	fra	p-kæden	i	DOS	ved	møder	i	KF,	og	
at	møderne	ikke	længere	skal	holdes	samtidig	med	BM	i	DOS,	da	det	tager	tid	fra	BM	i	DOS.	
BSO	skriver	til	DASEM.	
	

e.	 √	 DKSMs	50-års	jubilæum	3.6.2019	og	DKSMs	jubilæumsbog,	deadline	for	tilmelding	27.05.19:	
Henvendelsen	tages	til	efterretning.	Ingen	fra	DOS´	bestyrelsen	har	mulighed	for	at	deltage	i	
arrangementet.		
	

5.	 	 ØKONOMI	OG	DOS	FONDEN	/MF	(30	min.)	
a.	 	

√	
√	

Gennemgang	af	regnskab	2018;	
1. Selskabet:	MF	gennemgår	regnskabet.	Netteomsætningen	er	mindre	end	i	2017	pga.	Færre	

udstillere	på	kongressen	og	kurstab	på	værdipapirer.	Årsagen	ligger	i	at	en	stor	del	af	
industrien	valgt	at	blive	væk	fra	kongressen	med	kort	varsel.	Øvrige	driftsomkostninger	er	
stabile	ifht.	2017	og	reduceret	ifht.	årene	før.	Regnskabet	godkendes	og	underskrives	af	
alle	bestyrelsesmedlemmer.	
Der	er	enighed	om,	at	det	skal	kommunikeres	ud	til	medlemmerne,	at	baggrunden	for	den	
fremtidige	delvise	selvbetaling	for	deltagelse	i	kongressen,	sker	med	baggrund	i	
regnskabet	for	2018.	
MF	vil	i	en	klumme	orientere	om	regnskabet.		

	
2. DOS	Fonden:	Fonden	skylder	selskabet	penge	da	udgifter	til	revision	og	advokat	for	fonden	

er	betalt	af	selskabet	i	2018,	derfor	skal	der	ved	næste	uddeling	vedtages	og	føres	til	
referat,	at	beløbet	overføres	til	fonden.	Regnskabet	for	Fonden	udsættes	til	næste	møde,	
hvor	der	skal	være	telefonisk	deltagelse	med	advokat	Arthur	Bugsgang	(AB).	
GE	orienterer	AB	om	dag	og	tid.	

	
b.	 √	 Evt.	ny	advokat	og	bestyrelsesmedlem	i	DOS	Fonden:	

Der	er	indhentet	tilbud	fra	en	ny	advokat	til	varetagelse	af	det	lovmæssige	juridiske	arbejde	i	DOS	
Fonden:	Det	fremsendte	tilbud	drøftes.	Det	besluttes	derefter,	at		
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MF	tager	kontakt	til	den	nuværende	advokat	og	derefter	selv	vurderer,	om	der	er	baggrund	for	et	
skift	af	advokat.	Advokatskift	skal	da	ske	for	såvel	DOS	fonden	som	selve	selskabet.		
Emnet	tages	op	igen	på	et	senere	møde.	

6.	 	 DOS	KONGRESSEN/MSL	(30	min.)	
a.	 √	

√	
√	

Gennemgang	af	kongresprogram	(videnskabeligt	program):	
1:	Traumeworkshop	ex	fix:	Der	mangler	stadig	svar	på,	hvornår	traumeworkshoppen	skal	ligger	
torsdag	under	det	videnskabelige	program.	Workshoppen	skal	ligge	torsdag	13.30	–	15.00.	
2:	Retningslinjer	workshop	arrangeret	af	klinikere	til	kongressen	2019:	Der	er	nedskrevet	
retningslinjer	og	industrien	er	informeret.		
3:	Præliminært	program	til	hjemmesiden:	Der	ligger	et	foreløbigt	program	på	hjemmesiden.	Det	
skal	sendes	til	MCI,	som	skal	sende	til	de	udstillende	virksomheder	på	opfordring	fra	disse.	
	

b.	 	
√	
	

Gennemgang	af	socialt	program	DOS	kongressen:	
Hvem	har	det	overordnede	ansvar	for	det	sociale	program?	
Der	er	enighed	om,	at	der	kun	skal	arbejdes	med	et	og	samme	program,	hvoraf	det	fremgår	at	alle	
sociale	arrangementer	er	sponsoreret	af	DOS,	og	derfor	ikke	er	en	del	af	kongresbudgettet.	Det	
skal	også	tydeligt	fremgå	af	det	program,	MCI	udsender	til	industrien.		
Det	pointeres	at	GE	ikke	skal	svare	henvendelser	fra	industrien,	men	henvise	til	MCI.	
Alle,	der	ønsker	et	punkt	på	programmet,	videnskabeligt	eller	socialt,	skal	aktivt	selv	henvende	sig	
til	TJ	på	mail.		
Der	kan	ikke	arrangeres	sociale	arrangementer	torsdag	morgen	på	grund	af	GF.	
Fredag	morgen:	løb	og	yoga.	
Onsdag	aften:	Der	skal	være	tilmelding	til	arrangement	i	hallen	(floor	ball).	
Der	skal	på	hjemmesiden	orienteres	om,	at	der	er	frist	for	tilmelding	til	værelserne	på	Vingsted	4	
uger	før	kongressen,	at	der	er	600	sengepladser	fordelt	på	187	værelser.	Der	er	derfor	mulighed	
for	en	besparelse	ved	at	dele	værelse	med	en	kollega.		
Donationer	til	Fonden	finder	i	år	sted	torsdag	og	ikke	fredag.		
GE	orienterer	fondsmodtagere.	
1:	Egenbetalingspriser	Kongres	og	kongresmiddag:		
Flg.	priser	besluttes:		
Priser	for	deltagelse	i	kongressen:	Tilmelding	før	1.	august:	300	kr./dag	(early	bird),	efter	1.	august	
400	kr./dag,	onsite	tilmelding	500	kr./dag.	Medicinstuderende	100	kr./dag.	
Foredragsholdere	skal	også	betale	for	deltagelse	i	kongressen.	
Priser	for	deltagelse	i	kongresmiddagen:	
Medlemmer/ledsager:	600	kr./person,	(kun	en	ledsager	til	medlemspris),	on	site	tilmelding	+	100	
kr./person	
Ikke	medlemmer	samt	deltagere	fra	industrien:	900,00	kr./person	(inkl.	moms).	
Industrien	skal	betale	fuld	pris	for	deltagelse	i	kongresmiddagen	og	tilmelding	skal	ske	via	
hjemmesiden.			
MF	kontakter	MCI	vedr.	industriens	tilmelding	til	kongresmiddagen.	
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2:	Ambassadører:	Der	er	nu	ambassadører	på	alle	hospitaler.	TJ	har	fremsent	
informationsmateriale	til	alle	ambassadører.	
	

c.	 √	 Status	Industrien,	inkl.	orientering	om	møde	med	industrien	2019.04.26:	
Der	blev	2019.04.26	afholdt	et	positivt	orienteringsmøde	med	repræsentanter	fra	Industrien.	Der	
mangler	stadig	tilmelding	fra	nogle	af	de	store	virksomheder.	MCI	har	endnu	ikke	indbetalt	1.	rate	
af	den	i	kontrakten	aftalte	indbetalingen.	
MF	 kontakter	MCI	mhp	 hvornår	 indbetalinger	 kan	 imødeses	 og	med	 besked	 om,	 at	 vi	 gerne	 vil	
orienteres	om	bookede	udstillingsmeter.	MF	og	BSO	er	ansvarlige.	
	

d.	 √	 Vingsted:	Ny	lokaleoversigt:	
Af	tidsmæssige	årsager	behandles	punktet	ikke	ved	dette	møde.	
	

e.	 	 Årets	PHD:	
GE	skriver	punktet	på	til	næste	møde.	
Professorforelæsninger:	
GE	har	sendt	breve	til	de	ledende	ovelæger	og	alle	fagområdeformænd	med	anmodning	om	
tilbagemelding	af	kandidater	til	professorforelæsninger.	VU	vil	invitere	de	pågældende.		
	

f.	 √	 Kongresmiddag,	menuforslag	og	priser	
Behandlet	under	punkt	6_c	
	

g.	 √	 Vingsted,	opdateret	ordrebekræftelse	pr.	2019.05.07	
MF	har	holdt	møde	med	DOS´	kontaktperson	på	Vingsted	og	fået	justeret	kontrakten.		
Ordrebekræftelsen	godkendes	af	bestyrelsen.	

7.	 	 UDDANNELSESUDVALGET/SK	(30	min.)	
a.	 	 Siden	sidst:	

Intet	under	dette	punkt.	
	

b..	 √	 Tilbagemelding	fra	Videreuddannelsesregion	Øst:		
Der	er	meldt	til	UDDU,	at	ansøgere	til	HU	stillinger	ofte	mangler	erfaring	med	udarbejdelse	af	
videnskabelige	arbejder.	Stig	Brorson	mener,	at	det	er	gældende	over	hele	landet.		
SK	svarer	Videreuddannelsesregion	ØST.		
	

c.	 √	 Om	inspektorrapporten	fra	et	opfølgende	besøg	den	13.	december	2018	på	Ortopædkirurgisk	
Afdeling,	Nykøbing	F.	Sygehus.	
GE	sætter	punktet	på	til	næste	møde.	

8.	 	 VIDENSKABELIGT	UDVALG/PTT	(30	min.)	
a.	 	 Siden	sidst:	
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Behandles	ikke,	da	PTT	ikke	deltager	i	dagens	møde.		
	 	

9.	 	 KVALITETSUDVALGET/FD	(30	min)	
a.	 	

√	
√	
√	

Siden	sidst:		
1. Gennemgang	af	ref.	fra	seneste	møde	i	udvalget	2019.04.02:	FD	giver	en	kort	orientering.	
2. Feed	back	fra	fagområder	vedr.	egenbetaling	og	ændring	af	uge	og	ugedage	for	

kongressen	fra	2020:	FD	har	på	seneste	møde	i	KU	orienteret	om	ændringerne.	Der	var	
ikke	den	store	tilslutning	til	ændring	af	mødedage,	således	at	lørdag	blev	inddraget.	Emnet	
vil	blive	sat	på	dagsordenen	til	GF	2019.	

3. Konsekvensændring	af	ordlyd	i	strategiplan:		
GE	sætter	emnet	på	til	drøftelse	ved	næste	BM	

	
b.	 √ Forespørgsel	på	opdatering	af	den	nationale	kliniske	retningslinje	for	Behandling	af	nyopståede	

lænderygsmerter:	
DOS	har	konfereret	henvendelsen	med	ryginteressegruppen	i	ortopædkirurgisk	regi.	Der	er	svaret	
at	man	overordnet	tilråder	en	udsættelse	af	revision	af	alle	PICO	spørgsmål.	Såfremt	der	skal	
prioriteres	mellem	PICO-spørgsmålene	anbefales	det,	at	man	lader	en	kommende	arbejdsgruppe	
selv	gøre	dette.	Når	revision	skal	gøres	er	det	holdningen	at	alle	spørgsmål	bør	revideres.	
	

c.	 √ Forespørgsel	på	opdatering	af	den	nationale	kliniske	retningslinje	for	hofteartrose	-	Ikke-kirurgisk	
behandling	og	genoptræning	efter	total	hoftealloplastik:	svarfrist	3.5.2019:	
Forespørgslen	er	fremsendt	med	meget	kort	varsel	og	med	påsken	som	en	del	af	tidsfristen,	
hvorfor	DOS	har	anmodet	om	udsættelse	af	svar	til	24.	maj.	TJ	har	haft	sagen	sendt	videre	til	
arbejdsgruppen,	som	har	svaret	med	forslag	til	opdatering.	TJ	har	sendt	forsalget	videre	til	SST.	
	

10.	 	 STRATEGIPLANEN/TBH	(30	min.)	
	 	 Punktet	behandles	ikke.	

11.	 	 INTERNATIONALE	RELATIONER/MSL	(20	min.)	
a.	 √	 NOF	Centennial	Congress	in	Trondheim	Norway;	Scientific	input	(contact)	requested	from	the	

member	societies:	
PTT	er	blevet	valgt	til	at	påtage	sig	opgaven,	hvilket	han	har	accepteret.		
	

b.	 √	 Mark	Paterson	Travelling	Fellowship	2019	-	Call	for	Applications	is	NOW	open!	Ansøgningsfrist	
2019.05.05:		
Der	er	tale	om	et	fellow	ship,	som	kan	søges	direkte.	Information	er	lagt	på	hjemmesiden.	

c.	 √	 Preparation	Joint	Meeting	NOF	/	Spring	meeting	Palanga,	Lithuania:	
Der	er	fremkommet	en	del	filer	til	mødet,	disse	gennemgås	kort.		
Editors	report	fra	ACTA	gennemgås,	1/	3	af	de	indsendte	manuskripter	er	fra	NOF	lande	medens	en	
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langt	større	del	er	fra	ikke	NOF	lande.	Det	fastholder	at	Acta	skal	være	en	del	af	NOF,	idet	
manuskripter	fra	lande	uden	tilknytning	til	NOF	genererer	indtægter	til	Acta.	
TJ	vil	orientere	om	metoden	med	hvilken	Taylor	and	Francis	kommunikerer	ACTA	til	
medlemmerne,	hvilket	blot	er	ved	et	link.	TJ	og	SundVision	udarbejder	på	den	baggrund	en	mere	
læsevenlig	fil	til	udsendelse	til	DOS´	medlemmer.	Der	er	enighed	om,	at	ACTA	og	NOF	begge	skal	
være	mere	synlige	i	forhold	til	medlemmerne,	bedre	service	og	bedre	markedsføring.	BSO	vil	tage	
det	op	under	NOF-mødet.	Der	er	lav	rate	for	publicerede	artikler	i	indsendte	manus	fra	DK,	og	der	
skal	spørges	ind	til	kriterierne	for	denne	udvælgelse.		
	
Regnskab	for	ACTA:	Det	tidligere	underskud	er	vendt	til	et	overskud.	Man	skal	ved	dagens	møde	i	
NOF	drøfte	om	ACTA	skal	frigøres	økonomisk	fra	NOF.		Er	prisen	for	Acta	reel,	eller	hvad	skal	den	
være	fremadrettet.	Vil	ACTA	kunne	klare	sig	uden	NOF,	og	hvad	vil	prisen	da	blive?	Strategien	for	
DK´s	vedkommende	drøftes,	og	der	er	enighed	om,	at	ACTA	skal	ændres	og	moderniseres,	både	
hvad	angår	formen	for	publikation,	opsæt	og	sammensætning	af	artiklerne.	Dette	skal	
viderebringes	til	NOF	board	meeting.		BSO	vil	rejse	diskussionen.	
Der	er	enighed	om,	at	DOS	tilbyder	NOF	at	deltage	med	et	symposium	under	DOS	kongressen	evt.	
allerede	i	2020.	
DOS	foreslår	at	der	fremadrettet	laves	et	nogenlunde	ensrettet	template	til	NOF	kongresserne,	
evt.	med	en	”Speciality	day”.	
Burning	issues:	Medtech	rules,	CME-point,	fortsat	medlemskab	af	NOF	og	Acta	synlighed	for	DOS´	
medlemmer.	
	

d.	 √	 EFORT	General	Assembly	Lisbon:	elections	and	draft	agenda:	
BSO	og	MSL	deltager	i	kongressen.		
MF	har	kontaktet	Ortho	section	UEMS		vedr.	ønske	om	at	tidspunkt	for	møder	meldes	ud	i	god	tid	
og	forårsmødet	evt.	ligger	på	EFORT	kongressen.	Det	bliver	taget	op	på	dagsorden	på	
Rotterdammødet	20.-21.	maj	2019.		
	

12.	 	 HENVENDELSER/HØRINGER/BSO	(forbehandlet	til	orientering,	drøftes	ved	behov)(45	min)	
a.	 √	 REMINDER:	Sundhedsstyrelsen	-	Udpegning	til	arbejdsgruppe	for	udarbejdelse	af	et	fagligt	oplæg	

til	smertehandlingsplan	-	Frist	d.	30.11.18:	
DOS	har	været	inviteret	til	at	deltage	i	arbejdsgruppen,	men	valgte	ikke	at	deltage,	da	der	var	tale	
om	kroniske	smerter.	Sagen	er	drøftet	på	mødet	med	Gigtforeningen	(GF).		
	

b.	 √	 Høring	over	fire	reviderede	bekendtgørelsesudkast	med	hjemmel	i	strålebeskyttelsesloven	-	svar	
LVS	25.	april:	
Det	fremsendte	materiale	er	vurderet.	Bestyrelsen	finder	ikke,	at	der	er	grund	til	indvendinger	til	
nogle	af	de	4	forslag.	Der	afsendes	ikke	svar.		

c.	 √	 Høring	over	ændring	af	bekendtgørelse	om	sikkerhed	i	forbindelse	med	bloddonation	-	svar	LVS	29.	
april:	
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DOS	har	vurderet	sagen	og	kan	ikke	se	problemer	i	ændringerne	i	relation	til	ortopædkirurgi.	Der	
afsendes	ikke	svar.			

d	 √	 Høring	af	grupperingslogikken	for	DRG2020:	
1:	Vurdering	fra	SVEO:	SVEO	har	været	sagen	igennem,	og	informerer	om	at	specialet	
ortopædkirurgi	næsten	ikke	er	berørt,	og	at	de	nævnte	ændringer	er	uden	særlig	betydning.	Der	
svares	ikke.		
2:	Nyt	DOS	medlem	af	DRG-udvalget:	Der	skal	vælges	et	nyt	medlem	til	DRG-udvalget.	Der	er	
enighed	om,	at	man	der	skal	pege	på	en	yngre,	ledende	overlæge,	og	at	man	derfor	vil	spørge	
Henrik	Palm	(HP).		
BSO	vil	kontakte	HP	
	

e.	 √	 Høring	vedr.	national	klinisk	retningslinje	vedr.	opfølgning	af	patienter	der	sættes	i	opioid	
behandling	-	svar	til	SST	28.	marts:	
DOS	har	vurderet	det	fremsendte	materiale,	som	drejer	sig	om	forslag	til	en	vurdering	af	
opiodbehandlede	patienter	efter	en	uges	behandling.	DOS	har	ikke	bemærkninger	og	kan	
godkende	forslaget.	Der	svares	ikke.			
	

f.	 √	 Styrelsen	for	Patientklager	har	brug	for	jeres	hjælp	til	ansættelse	af	Ad-hoc	sagkyndig.:	
DOS	støtter	ansættelsen	af	den	anbefalede	kandidat	som	sagkyndig	i	bækkenkirurgi.		

g.	 √	 Ledig	plads	i	Gigtforeningens	forskningsråd	-	kort	deadline,	2.5.2019:	
Der	er	enighed	om	at	indstille	Torben	Bæk	Hansen,	hvorfor	TBH	vil	fremsende	en	ansøgning.	
	

h.	 √	 Invitation	til	at	deltage	i	styregruppe	om	udbredelse	af	dagkirurgi	i	Danmark	6.6.	i	Odense:	
Der	peges	på	Hans	Peter	Jensen	(HPJ),	Aalborg.	
BSO	kontakter	HPJ.	
	 	

i.	 √	 Forespørgsel	vedrørende	de	sagkyndige,	der	bruges	af	Styrelsen	for	Patientklager	i	forbindelse	med	
klagesager:		
BSO	har	vurderet	det	fremsendte	materiale.	DOS	har	drøftet	problematikken	tidligere,	hvor	man	er	
kommet	ind	i	processen	senere	i	forløbet,	hvilket	har	bevirket	at	der	reelt	har	været	tale	om	
vægtning/sortering	af	kolleger,	hvilket	ikke	har	været	hensigtsmæssigt.	Der	er	enighed	om,	at	DOS	
gerne	vil	deltage	i	processen,	men	har	et	ønske	om	at	kommet	ind	i	på	et	langt	tidligere	tidspunkt	
på	baggrund	af	fremsendte	kriterier/krav	til	kandidaterne.		
BSO	fremsender	et	svar.		
	

j.	 √	 HØRING	-	Udkast	til	ændring	af	bekendtgørelse	nr.	498	af	13.	maj	2018	om	bl.a.	anmeldelse	af	og	
tilsyn	med	sundhedsvidenskabelige	forskningsprojekter	-	svar	til	LVS	20.	maj:	
Høringen	vedrører	Fase	I	og	II	cancerforskning.	Ændringen	ser	fornuftig	ud	og	vedrører	
hovedsageligt	medicinsk	forskning,	hvorfor	interessen	for	vores	det	ortopædkirurgiske	speciale	er	
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begrænset.	Der	afgives	ikke	høringssvar.		

k.	 √	 National	kompetenceprofil	for	fysioterapeuter	med	funktion	i	skadestuen:	
Ved	nærlæsning	er	der	taget	hensyn	til	DOS´	tidligere	fremsendte	kommentarer.	DOS	er	nævnt	
som	høringspart,	og	vil	bede	om	at	selskabets	svar	nævntes	i	profilen.			
BSO	svarer,	at	DOS	takker	for	at	vores	vurdering	delvist	er	taget	til	efterretning,	men	at	DOS	
grundlæggende	er	modstandere	af	at	alle	fysioterapeuter	selvstændigt	kan	stille	diagnoser,	
vurderer	røntgenbilleder	og	lægge	behandlingsplaner.		
	

l.	 √	 	Høring	om	udkast	til	tilknytningsbekendtgørelse	og	vejledninger	–	svar	LVS	23.	maj	kl.	10:	
Høringen	drejer	sig	om	retningslinjer	for	offentlig	ansattes	lægers	tilknytning	til	lægemiddel	og	
eller	medicovirksomheder	eller	specialforretning	med	medicinsk	udstyr.	Reglerne	har	været	
gældende	i	flere	år.	Høringen	fremkommer	aktuelt	med	baggrund	i	skærpede	regler	for	øre-		
næse-	og	halslæger	og	salg	af	høreapparater.	Desuden	en	skærpelse	for	behandlerfarmaceuter.	
Dette	er	ikke	aktuelt	for	DOS,	hvorfor	der	ikke	afsendes	høringssvar.	
	

13.	 	 MØDEPLAN/BSO	(10	min.)	(BSO)	
a.	 √	 Udkast	til	mødeplan	for	perioden	dec.	2019	til	dec.	2020	

Mødeplanen	blev	af	tidsmæssige	årsager	ikke	drøftet.	
GE	sætter	emnet	på	til	næste	møde	
	

14.	 	 Eventuelt	
Mødet	sluttede	kl.	13.30	

Referatet	godkendt	på	bestyrelsesmøde	12.	juni	2019	


